
 

 
 
 

1. Waarom wordt de raad geïnformeerd? 

De fractie GBLV/Gemeentebelangen heeft schriftelijke vragen gesteld inzake het 

kappen van bomen. 

 

2. Korte inhoudelijke toelichting 
a). Is er bij bomenkap altijd sprake van een herplant? Zo nee, waarom niet? 

Herplant is zeer wenselijk en wordt altijd nadrukkelijk overwogen en opgelegd, indien 

juridisch en ruimtelijk mogelijk. Het college mag echter op grond van de APV alleen een 

herplantplicht opleggen ter compensatie van de natuur- en milieuwaarden, 

landschappelijke waarden, waarden van stadsschoon of waarden voor recreatie en 

leefbaarheid. Indien de te kappen boom geen van deze waarden vertegenwoordigd, is 

het opleggen van een herplantplicht niet toegestaan. Ook kan het college besluiten om 

af te zien van een herplantplicht indien het overige groen de te kappen boom voldoende 

compenseert of indien herplant door bijvoorbeeld een vergund bouwplan niet mogelijk 

is. Bij een kapaanvraag voor gemeentelijke bomen kan de aanvrager toch besluiten om 

bomen terug te planten, ook al kan op grond van de APV geen herplantplicht opgelegd 

worden. Ook worden bomen die niet kapvergunningsplichtig zijn, vaak wel vervangen 

door nieuwe bomen of worden extra bomen geplant.  

 
b). Aan de Noordsingel in Leidschendam verdwijnen 46 populieren, alsmede vier 

populieren bij nummer 43 Veursestraatweg. Dit betreft 50 populieren. Er worden 29 

iepen herplant. Waarom wordt er gekozen voor 29 iepen en niet meer? Is het college 

voornemens het restant op een ander moment of elders nog te herplanten?  

De populieren langs de Noordsingel worden gekapt omdat ze aan het eind van hun 

levensduur zijn en gevaarlijk beginnen te worden voor het drukke autoverkeer wat over 

de Noordsingel rijdt. De bomen staan nu op een onderlinge afstand van circa 10 meter. 

Hierdoor was een gesloten wand van boomkronen ontstaan, waardoor het uitzicht uit de 

flats en de bezonning van de flats in de zomer onmogelijk is. Door de nieuwe bomen op 
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een onderlinge afstand van circa 20 meter te planten, zal er in de toekomst minder 

schaduwoverlast richting de flats ontstaan en kunnen flatbewoners (als de bomen 

volgroeid zijn) nog steeds tussen de bomen door kijken. 

Door optimalisatie van het beplantingsplan zullen we hier alsnog alle bomen die hier 

gekapt worden, vervangen door nieuwe bomen.  

 
c). Er worden bomen gekapt bij de Van Ruytenberghlaan 4a. ‘Het kappen van acht 

bomen, vier populieren, twee berken, een els en een wilg. Geen herplant.’ Waarom is er 

gekozen om hier geen bomen voor te herplanten?  

Zoals toegelicht in vraag 1 kan een herplantplicht alleen worden opgelegd ter 

compensatie van waardevolle bomen. In dit concrete geval betreft het helaas een 

publicatiefout. Op het aanvraagformulier heeft  de aanvrager aangegeven geen herplant 

uit te voeren. In het besluit heeft het college echter wel een herplantplicht van vier 

bomen opgelegd. De vier populieren worden vervangen door drie zomereiken en de els 

wordt vervangen door een nader te bepalen boom. Dit is gerectificeerd op de website 

“mijn.overheid.nl”. 

 

d). Is het college voornemens in 2019 meer bomen te planten dan te kappen? Zo nee, 

waarom niet? 

Het college zet in op behoud en aanplant van nieuwe bomen. Het voornemen is dan ook 

om het totale aantal bomen in 2019 tenminste gelijk te houden. Dit aantal ligt rond de 

35.000 en kan per jaar iets afwijken. Het college zoekt altijd naar mogelijkheden om 

extra bomen te plaatsen, maar in onze sterk verstedelijkte omgeving is dat zeer moeilijk. 

 
e). Er is afgelopen tijd gebleken dat diverse bomen ziek waren en gekapt moesten 

worden. Hoeveel bomen staan er gemeente breed nog gepland voor kap vanwege 

ziekte? Hoe vaak worden bomen gecontroleerd op ziekte? 

Voor het eerste kwartaal van 2019 staan nog zo’n 72 bomen op de planning om gekapt 

te worden omdat ze ziek of gevaarlijk zijn. Komende zomer wordt de nieuwe 

boomveiligheidscontrole uitgevoerd. Hoeveel bomen hier uit gaan komen om vanwege 

ziekte of veiligheid te kappen, is nog onduidelijk. Ook vindt er momenteel een nader 

technisch onderzoek plaats voor 28 bomen. De resultaten hiervan zijn nog niet binnen.  

Maar gemiddeld worden jaarlijks 350 bomen vervangen, dit is 1% van ons totale 

bomenbestand.  

Normale bomen worden eenmaal in de drie jaar gecontroleerd. Aandachtsbomen 

worden jaarlijks gecontroleerd.  

 
f). Graag ontvang ik een overzicht van alle verleende kapvergunningen vanaf het 

aantreden van het nieuwe college met daarin het aantal bomen dat mag worden gekapt 

en het aantal bomen dat daarvoor herplant moet worden.  
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Dit overzicht zit in de bijlage.  

 
g). Hoeveel bezwaarschriften zijn er binnengekomen n.a.v. (geplande) bomenkap? 

Hoeveel zijn er afgewezen, nog lopende of goedgekeurd?  

Vanaf het aantreden van het nieuwe college zijn er tegen drie omgevingsvergunningen 

(activiteit kappen) bezwaren ingediend op een totaal van 50 omgevingsvergunningen. 

Hiervan is één bezwaar niet-ontvankelijk verklaard. De twee overige bezwaardossiers 

zijn nog in behandeling bij de bezwarencommissie.  
 

h). Betrekt het college de inwoners bij de kap van bomen in hun omgeving, naast het 

sturen van een brief en publicatie in de krant? Zo ja, hoe vaak en hoe? Zo nee, waarom 

niet? 

In projecten worden bewoners met informatiebrieven en bewonersavonden betrokken bij 

het kappen van bomen in hun omgeving. De exacte wijze waarop bewoners hierbij 

betrokken worden, kan per project verschillen. 

Bij de bomen die vervangen worden vanuit de boomveiligheidscontroles, wordt volstaan 

met een publicatie in de krant van de aanvraag van de kapvergunning, de publicatie van 

een informatief artikel in de krant over boomveiligheidscontroles (en de resultaten 

hiervan) en het blauw stippen van de bomen. Deze bomen staan namelijk verspreid 

over de gehele gemeente. 
 

i). Betrekt het college de inwoners ook bij de herplant? Zo ja, hoe vaak gebeurt dit en 

hoe? Is het college voornemens dit in de toekomst uit te breiden? 

In projecten worden bewoners betrokken bij de herplant. De exacte wijze waarop 

bewoners hierbij betrokken worden, kan per project verschillen. 

Bij de bomen die vervangen worden vanuit boomveiligheidscontroles worden normaal 

gesproken geen bewoners betrokken bij de herplant. Alleen als bewoners contact 

opnemen met de gemeente naar aanleiding van de gepubliceerde kapvergunning of de 

blauw gestipt boom, worden bewoners hierbij betrokken. Binnen onze organisatie is ook 

geen capaciteit beschikbaar om over elke te kappen boom of de herplant een uitgebreid 

communicatietraject te starten. Mocht de raad van mening zijn dat het wel wenselijk is, 

dan zal het college de extra lasten bij gelegenheid van de integrale afweging in de 

kadernota opnemen. 

 
j). Wat doet het college om verlies van groen/bomen te voorkomen bij projecten waar 

het niet zelf over gaat, zoals de Duivenvoordecorridor? Maakt het college t.a.v. groen 

afspraken met projectontwikkelaars? 

Bij projecten van projectontwikkelaars wordt de gemeente al in een vroegtijdig stadium 

betrokken. Hier worden dan ook afspraken over het groen gemaakt. Daarnaast moet 
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binnen dit soort projecten voor kapvergunningsplichtige bomen vergunning 

aangevraagd worden, waarbij indien juridisch en ruimtelijk mogelijk een herplant wordt 

opgelegd.  
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